
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel tirsdag den 7. december 2021 kl. 17.00-19.30 på 

Rådgivningscenter Nord, Aalborgvej 92, Hjørring 

Deltagere: Thomas, Betty, Benjamin, Bo, Margrethe, Jens   

Afbud: Ingen 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 28. oktober 2021 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2021-2022 

1. Den fremsendte plan blev gennemgået og ajourført. 

2. Årsmødet 14. marts 2022. På valg er formand, kommunekoordinator for Frederikshavn, 

    kommunekoordinator for Hjørring og sekretær.  Der kan vælges et medlem til andre opgaver. 

    Margrethe reserverer Slettingen Naturskole fra klokken 16.00 og frem. Fra Friluftsrådets bestyrelse 

    deltager Leif Nielsen. Emnerne for ham forventes at blive Det blå friluftsliv og Adgang til naturen. 

    Hvis det mod forventning ikke er muligt at holde et fysisk møde, udsættes mødet, indtil dette er 

    muligt. 

3. Naturmødet næste år i Hirtshals. Thomas undersøger om Friluftsrådet centralt deltager. Det har 

    betydning for vores eventuelle deltagelse.  

 

4. Nyt fra igangværende arbejdsgrupper med deltagelse af bestyrelsesmedlemmer 

1. Naturpark Tolne. Margrethe refererede fra møde 1. november. Det ser ud til, at der begynder at ske 

    noget. Én gruppe arbejder på at etablere et udsigtstårn og en anden arbejder med friluftslivet i 

    Naturparken. 

2. Fisketrappen ved Bindslev. Thomas refererede fra denne sag, hvor hovedprojektet foreløbigt er sat i 

    bero. Men lystfiskerne vil gerne etablere en hytte, som mange borgere i Bindslev og omegn kan få 

    fornøjelse af. Det synes at være et godt projekt, som DN imidlertid er imod.   

 

5. Fredning 

1. Møde med fredningsnævnet 22. november. Thomas deltog. Han gjorde rede for en sag fra Øster 

    Kjul vej 7, hvor et sommerhus i fredet Natura2000 område ønskedes ombygget. Tilladelsen blev 

    givet. Ombygningen strider ikke mod fredningens formål. Desuden omtalte han en sag fra Mårup 

    Kirke, hvor der var søgt om dispensation til fortsat skydning i fredet område ned til Rubjerg Knude Fyr. 

2. To møder med fredningsnævnet den 22. december. Det første er i Skagen om etablering af et 

    madpakke hus, hvor Betty deltager og det andet er i Serritslev ved Kirken om plantning af fem 

    solitære egetræer. Her deltager Thomas. 

3. Sag fra Sønderskov Dalsager klit fra 2017. Thomas orienterede. Det er en gammel sag, hvor der har 

    været klaget over et skilt. Vi har fået medhold. 



 

 

4. Brug af skov i Dronninglund. En anke er ikke imødekommet. Thomas orienterede om denne sag, hvor 

    afgørelsen står ved magt. 

6. Regionen 

Intet her.  

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

1. Hegn i Klit ved Kjul. Intet nyt. 

2. Naturnationalparker Skagen/Læsø. Der har været megen debat. Vi afventer den endelige udmelding 

    fra Miljøministeren. 

3. Møde i reservatgruppen på Læsø. Bo og Thomas orienterede. Mødet drejede sig om, hvordan man skal 

    forvalte området ved Bovet-Knotten. Der blev diskuteret fugle. 

8. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Gå nye veje. Thomas omtalte tre sager. To fra Frederikshavn Kommune om opsætning af bomme ved 

    alle indfaldsveje til Rugtved Skov og om adgangsforholdene til Gærum Plantage. Og én fra Brønderslev 

    Kommune om ulovlige skilte i Stagsted Skov. Fra ejeren har vi fået oplyst, alle skilte nu er fjernet. 

2. Økonomi for lokale friluftsråd. Der foreligger et notat om retningslinjerne for lokale friluftsråd.  

3. Udlodningsmidlerne. Ingen bemærkninger. 

4. Møde om landsplandirektivet 27. oktober. Ingen bemærkninger. 

 

9. Afholdte møder 

Ingen.  

 10. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Grønt Råd 23. september. Referat er modtaget. Thomas oplyste, at Jørgen Jørgensen stadig er formand. 

Brønderslev Kommune. 

Grønt råd 25. november. Referat afventes. 

Frederikshavn Kommune.  

Grønt råd. Et planlagt møde blev aflyst på grund af corona. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

11. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


